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مدیرکل آموزش وپرورش هرمزگان  تشریح کرد؛   

محمد قویدل مدیرکل آموزش وپرورش هرمزگان به 
تبیین و تشــریح دستاوردها و برنامه های شاخص این 

نهاد پرداخت.
قویدل، شروع مجدد آموزش حضوری دانش آموزان 
پس از تعطیلی دوران کرونا، عدالت آموزشی، افزایش 
سرانه ورزشی، بهره برداری از فضاهای جدید آموزشی 
و توســعه فضاهای ورزشــی درون مدرسه ای را تنها 
بخشی از خدمات ۲ ساله آموزش و پرورش هرمزگان 

در دولت سیزدهم عنوان کرد.
وی بیــان کرد: سیاســت ها و رویکردهای آموزش و 
پرورش از ابتدای دولت ســیزدهم بر رویکرد مردمی 
بوده اســت و یکی از اولویت های شــخص استاندار 
هرمزگان نیز کیفیت بخشی به مسائل آموزشی بوده تا 
شاهد رشد علمی و آموزشی دانش آموزان این منطقه 

در سطح ملی باشیم.
قویدل با اشاره به اینکه آموزش و پرورش بزرگ ترین 
زیرمجموعه اداری دولت اســت، بیان کرد: ۵۰ درصد 
جامعه اداری کشور، زیرنظر آموزش و پرورش است 
که به لحاظ وســعت جامعه آماری فرهنگیان و دانش 
آموزان بسیاری از ادارات کل آموزش و پرورش به لحاظ 
پرســنلی از چندین وزارتخانه بزرگ تر بوده و در این 

راستا نیاز به توجه بیشتر دارد.
افزایش هنرستان های جوارکارگاهی از ۲۰ به ۲۷ 

هنرستان
مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان به موفقیت های 
عملکردی و آماری این نهاد در ۲ ســال اخیر اشاره و 
یادآورشــد: از همان ابتدا هدف گذاری بر این بود که 
در مدت ۲ سال، بتوانیم ۲۰ هنرستان با نگاه هنرستان 
جوارکارگاهی را راه اندازی کنیم که خوشبختانه این 

آمار اکنون به ۲۷ مورد رسیده است.
قویــدل ادامــه داد: درحال حاضر بــا راه اندازی ۲۷ 
هنرستان جوار صنایع در هرمزگان، از برنامه جلوتریم 
کــه راه اندازی بالای ۵۰ درصد این هنرســتان ها جز 

نخستین کارگاه ها بوده است.
وی تصریح کرد: این عامل باعث شده که سال گذشته 
ســهم دانش آموزان هرمــزگان در آموزش های فنی 
و مهارتی در کشــور به عدد ۴۶ و نیم درصد برســد 
و جایگاه سومین اســتان را در کشور داشته باشیم و 
امسال نیز پیش بینی داریم که این عدد را ارتقا دهیم که 
در نهایت تاثیر آن را در اشتغال نیروهای بومی استان 

داشته باشیم.

افزایش سه برابری سرانه فضاهای ورزشی مدارس
مدیرکل آموزش و پــرورش هرمزگان همچنین در 
خصوص فعالیت های تربیتی، پرورشــی و ورزشی 
استان بعد از ۲ سال تعطیلی به دلیل کرونا گفت: متوسط 
سرانه فضای ورزشی دانش آموزی در این استان تا قبل 
از دولت ســیزدهم، ۳۷ صدم مترمربع بود که اکنون تا 

حدود سه برابر رشد داشته است.
قویدل اضافه کرد: ســرانه فضاهای ورزشــی دانش 
آمــوزی در هرمزگان نزدیک به ۳۵ ســال، حدود ۳۷ 
صدم مترمربع بود که در حدود یکسال و نیم این رقم 
یک دهم اضافه شده که حدود ۳۰ درصد رشد داشته 
اســت و باتوجه به اینکه جزو استان های مرزی و در 
معرض آســیب های اجتماعی هستیم، بنابراین این 

اتفاق بزرگی است.
وی یادآورشد: از آنجایی که هرمزگان جزو استان های 
گرمسیری بوده، نیاز به توسعه فضاهای ورزشی بویژه 
فضاهای سرپوشیده از جمله برای دختران، احساس 
می شــد که در قالب طرح »شهید سلیمانی« اعتبارات 
خوبــی را در این خصوص جذب و اقدام به احداث 

این گونه فضاها کردیم.
افتتاح ۹۳ فضای ورزشی درون مدرسه ای در سفر 

رییس جمهور
بــه گفته ی مدیرکل آموزش و پــرورش هرمزگان؛ 
حدود هشــت سالن ورزشــی سرپوشید، ۵۰ زمین 
چمن مصنوعی درون مدرسه ای و همچنین ۳۵ زمین 
بازی های ســاحلی در قالب طرح شهید سلیمانی در 
سال جاری در این استان درحال تکمیل است که سعی 
داریم طی سفر رییس جمهور در پاییز امسال به استان 

این فضاها را افتتاح کنیم.
قویــدل گفت: اگر بتوانیم در کنــار بعُد آموزش، در 
حوزه فرهنگی، تربیتی و ورزشــی نیز اقدامات قوی 
در مدارس انجام دهیم، این مســاله در آینده استان به 
لحاظ نیروی انسانی و سلامت نسلی که الان فعالیت 

می کنند، تاثیر بسزایی داشته باشد.
وی همچنین به ارتقای کیفیت آموزشی در شاخص 
کنکور و امتحانات نهایی اشــاره کــرد و گفت: این 

موفقیت ها در گروی فعالیت های معلمان و خانواده ها 
بوده است.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان توجه به توسعه 
و گسترش عدالت آموزشــی را در اولویت این نهاد 
دانســت و گفت: باتوجه به منطقه شــرق و محروم 
جاسک، بیست و ســومین منطقه آموزشی استان با 
پیگیری استاندار در لیردف جاسک ایجاد شد که این 
اتفاق بعد از ۱۵ سال که توسعه ساختار در آموزش و 

پرورش نداشتیم، اتفاق بزرگی بود.
بهره برداری هزار کلاس درس همزمان با سفر 

رییس جمهور
مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان با توجه به توسعه 
و جبران فضاهای آموزشــی در استان ابراز کرد: هزار 
کلاس درس نیمه تمام در اســتان با حمایت معاونت 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور تا قبل از سفر 
رییس جمهور به اســتان تکمیل و مورد بهره برداری 

قرار می گیرد.
وی بیان کرد: برای تکمیل و بهره برداری از این تعئئ 
فضاهای آموزشی نیمه تمام، ۱۵۰ میلیارد تومان اعتبار 

نیاز است.
قویدل اشاره کرد: تفاهم نامه هزار و ۴۰۹ کلاس درس 
در هرمزگان به امضا رسید که از این تعداد ۵۰ درصد 
ســهم اســتان از محل اعتبارات صنایع و بنگاه های 
اقتصادی تامین می شــود و ۵۰ درصد نیز سهم ملی 
است که از این آمار حدود هزار کلاس درس را برای 

سفر رییس جمهور آماده می کنیم.
گلریزان مدارس

وی همچنین گفت: گلریزان برای احداث کلاس های 
درس جدید و تجهیز هنرستان ها در هرمزگان از محل 
ظرفیت صنایع و بنگاه های اقتصادی غرب استان داریم 
که تاکنون بالای ۶۰ تا ۷۰ فضای جدید را در مناطقی 

همچون بندرعباس و قشم متقبل شده اند.
آموزش و پرورش اســتان هرمــزگان با دارا بودن ۲۳ 
منطقه آموزشــی و بیش از ۴۵۳ هــزار دانش آموز، 
چهارهزار و ۷۰۰ مدرســه و ۲۸ هزار پرسنل درحال 

خدمت به دانش آموزان این استان است.

اقدامات شاخص آموزش و پرورش هرمزگان 
با نگاه مهارت محوری و اشتغالزایی

        اقتصاد کیش -    نگاهی گذرا به 
اقدامات شــاخص دولت سیزدهم طی ۲ 
سال اخیر حاکی از تغییر رویکرد اساسی در 
بخــش آمــوزش و پــرورش و نگاه 
مهارت محور در راســتای اشتغال آفرینی 
است، در خصوص دستاوردهای دولت 
مردمی با مدیرکل این حوزه در اســتان 
هرمزگان گفت و گویی انجام شده است.

اقتصاد کیش -   سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
متاسفانه کمبود داروی انسولین تنها مختص شهرستان رودان یا میناب نیست بلکه این 

یک کمبود کشوری است.
دکتر حامد فلاح در جمع خبرنگاران، در خصوص کمبود داروی انسولین در شهرستان 
رودان، افزود: متاسفانه این کمبود تنها مختص شهرستان رودان یا میناب نیست بلکه 

این یک کمبود کشوری است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر در کل کشور کمبود در خصوص داروی انسولین قلمی 
نوورپید داریم، اظهار کرد: در حال حاضر مشابه این دارو، تولید داخلی با نام راپیدسولین 
در داروخانه ها موجود است اما با توجه به اینکه تعدادی از پزشکان و یا حتی خود بیماران 
تمایل به استفاده از نوع قبلی را دارند و از طرفی کمبود این دارو در کشور سراسری است 

این معضل کماکان وجود دارد.
فلاح اضافه کرد: با توجه به میزان تقاضای بالای این دارو و عرضه محدود در کشور به 
جهت نظارت بر توزیع دقیق این دارو در شهرستان بندرعباس حدود ۲۰ داروخانه و در 
سایر شهرهای استان تعداد دیگری داروخانه به عنوان داروخانه منتخب در آینده  نزدیک 
به شهروندان معرفی خواهند شد که توزیع این نوع دارو تنها در این داروخانه ها انجام 
خواهد شد و افراد می توانند با مراجعه به این داروخانه ها داروی خود را دریافت نمایند.

سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه در پاسخ به سوال کمبود شیر خشک در استان 
هرمزگان تصریح کرد: شیر خشک به پنج نوع  یارانه ای، رگولار، رژیمی، آلرژیک و 
متابولیک دسته بندی می شوند که در نوع رگولار پلن توزیع خاصی وجود ندارد بنا به 
درخواســت داروخانه ها به داروخانه ها توزیع می شود و افراد می توانند با مراجعه به 

داروخانه ها این نوع شیر خشک را تهیه کنند.
وی ادامه داد: اما شیر خشک رژیمی به داروخانه های خاص و شبانه روزی داده می شود 
که این ها حتما با نســخه پزشــک تحویل می شوند و حداکثر ۱۲ قوطی برای ۶ ماه به 
افراد داده خواهد شد، شیر خشک آلرژی که حواله ای است و شیر خشک متابولیک که 

پس از تشکیل پرونده توسط شرکت ها به صورت رایگان درب منزل توزیع می شود.
فلاح با عنوان اینکه در حال حاضر در زمینه دو نوع شیر خشک رگولار کمبود داریم، 

اضافه کرد:  نامه نگاری لازم انجام و قول مساعد جهت تامین داده شده است.
وی در پاسخ به سوال کمبود داروهای پیوندی در استان هرمزگان، عنوان کرد: در حال 
حاضر ۹۶۰ بیمار پیوندی از شرق تا غرب استان شناسایی و لیست شده اند. پیش از این 
بیماران برای دریافت دارو باید ابتدا به معاونت غذا و دارو مراجعه و با دریافت نامه به 
داروخانه ها مراجعه می کردند که در حال حاضر به جهت تسهیل در وقت و هزینه های 
روند رفت و آمد بیماران، کارشناسان معاونت در داروخانه های خاص مقیم می شوند 
که دو روز در هفته در روزهای یکشــنبه و چهارشــنبه در داروخانه های خاص این 

کارشناسان حضور دارند.
فــلاح اضافه کرد: از روز قبل با بیماران در خصوص زمان تحویل دارو تماس گرفته 
می شــود و صدور حواله و تحویل دارو همزمان با هم در داروخانه صورت می گیرد. 
برای بیماران مقیم در بندرعباس دارو برای ۲۰ روز تحویل داده می شود ولی برای بیماران 

شهرستان های اطراف برای یک ماه و نیم دارو تحویل داده می شود.
وی در خصوص طرح شــهرک دارویی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر حدود ۳۸ 
شــرکت دارویی همکار وجود دارد که حدود ۱۲ تا از این شــرکت ها در استان انبار 
دارویی دارند اما بقیه شرکت ها انبار دارویی شان در استان های همجوار است که خود 
باعث تاخیر در روند توزیع دارو در استان می شود لذا به جهت رفع این مشکل طبق 
مذاکرات با استانداری و پیگیری استاندار هرمزگان و ریاست دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان مقرر شد که در شهرک صنعتی گمبرون زمین رایگان به این شرکت ها تحویل 
داده شود که امید است با ساخت و ساز انجام شده توسط شرکت ها تا پایان سال ۱۴۰۳ 

اکثر شرکت های دارویی انبار در استان داشته باشند.

سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

هرمزگان در دو نوع شیر خشک 
رگولار کمبود دارد

تراز تجاری قشم برای نخستین بار 
مثبت شد

اقتصاد کیش-     مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با بیان اینکه برای اولین بار در ۶ 
ماه گذشته تراز تجاری صادرات به واردات این جزیره مثبت شده است، گفت: قشم 
ویژگی های منحصر به فرد فراوانی دارد و باید دست به دست هم دهیم و با عزمی جمعی 

پنجره های خلق ثروت آن را به کل استان هرمزگان باز کنیم.
عادل پیغامی، در نشستی خبری که به مناسبت روز خبرنگار در شهرستان قشم برگزار 
شد، ضمن گرامیداشت این روز، اظهار کرد: متأسف هستم که بسیاری از نخبگان و مردم 
در کشور و استان هرمزگان آن نگاه ویژه ای که باید به جزیره قشم داشته باشند را ندارند.

وی افزود: اگر نخبگان استان هرمزگان قشم را آنگونه که هست بشناسند و فرصت های 
خلق ثروت آن را دریابند، وضعیت این جزیره مهم، بسیار متفاوت خواهد بود. قشم 
باید به عنوان مکانی خاص در استان شناخته شود. به نظر می رسد که این جزیره مهم در 
اولویت مدیران استان نیست و خسارت آن به کل استان وارد شده است؛ چراکه قشم 

می تواند لوکوموتیو پیشرفت استان هرمزگان باشد.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم بیان کرد: برای مثال در سطوح کلان کشور وقتی 
وارد حوزه بنادر می شویم چیزی به نام بندر کاوه در شهرستان قشم در اسناد بالا دستی 
نمی بینیم اما این بندر جایگاه ویژه ای در آسیا دارد که سرمایه نادیده گرفته شده کل استان 

بوده و جایگاه ویژه تری نسبت به بندر شهید رجایی دارد.
پیغامی عنوان کرد: قشم ویژگی های منحصر به فرد فراوانی دارد و باید دست به دست 
هم دهیم و پنجره های خلق ثروت آن را به کل استان باز کنیم. از همه نخبگان میخواهم 
خلق ثروت در استان را با تأکید خاص بر فرصت های خلق ثروت در قشم تکان دهیم. 
اقتصاد دریاپایه می تواند هرمزگان را تبدیل به پیشرفته ترین استان کشور کند. پالایشگاه 
را در همه استان ها می توان راه اندازی کرد اما اقتصاد دریاپایه فرصتی عظیم در استان 

هرمزگان است.
وی با اشاره به اینکه خبرنگاران وظیفه دارند ذهن جامعه را پرورش داده و نسبت به آینده 
آگاه نگاه دارند، تصریح کرد: نقش اهالی رسانه را بی بدیل می دانم و از این رو قشم که 
جزیره ای ملی و فراملی و از حیث خلق ثروت جزیره ای استانی است را نیازمند تعامل 

بیشتر با خبرنگاران استان می دانم.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم عنوان کرد: پنج ویلای موسوم به ریاست جمهوری 
در زمان دولت های قبلی در راستای میزبانی میهمان های بین المللی ساخته شده و اکنون 
تصمیم بر فروش آن گرفته شده است. برای اولین بار در شش ماه گذشته تراز تجاری 

صادرات به واردات جزیره قشم مثبت شده است.
پیغامی ادامه داد: قوانین و تصمیمات کلان کشور اجازه بروز کارکرد واقعی مناطق آزاد 
را نمی داد که امســال موفق شدیم با عوض کردن دید مسئولین، تراز تجاری را مثبت 
کرده و به ۵۶ میلیون دلار برسانیم. اکنون نیز در حال آماده سازی نمایشگاه های معرفی 
فرصت های سرمایه گذاری مناطق آزاد کشور از جمله قشم در ارمنستان، عراق و چین 

هستیم.
وی تاکید کرد: مادامی که دغدغه خبرنگاران، جزیره قشم باشد از آنان حمایت خواهیم 
کرد ولو اینکه انتقاد از من باشــد، ما بندرعباس را رقیب خود نمی بینیم بلکه خود را 
مکمل آن می دانیم و امیدواریم تضادها و دوگانگی ها بین قشم و بندرعباس رفع شود.

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم اضافه کرد: ما در قشم مسئله اسناد رفسنجان را 
داریم که در سال ۵۱ در رفسنجان برای قشم بیش از ۷ هزار سند صادر کرده و همین 
مشکل فهرست بلندبالایی از مشکلات را ایجاد کرده که حل آن ها نیازمند یک نهضت 

رسانه ای است.
پیغامی ادامه داد: جزیره قشــم برای خروج از تنــش آبی نیازمند حدود ۶۰ هزار متر 
مکعب تولید آب است که در حال حاضر نیمی از آن تولید می شود. متأسفانه اداره کل 
آب و فاضلاب استان به دلیل کمبود بودجه در راستای تأمین آب شرب جزیره قشم از 
بخش خصوصی و منطقه آزاد آب نمی خرد و ما در این راستا در حال رایزنی با وزارت 

نیرو هستیم.
وی با تأکید بر اینکه مسئله آب قشم را رها نخواهیم کرد، افزود: پیشنهاد ما این است 
که آبفا مشکلات آب سایر استان را رفع کند و مسئله آب شهرستان قشم را تماماً به ما 

بسپارد تا با جذب سرمایه گذار و خرید تضمینی آب بتوانیم مشکل آب را حل کنیم.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم اظهار کرد: مسئله پل خلیج فارس از ابتدا یک اشتباه 
بوده است، چراکه توجیه اقتصادی ندارد و این مهم باید بعد از توسعه بندر کاوه مطرح 
می شد تا توجیه اقتصادی پیدا کند. نظر رئیس جمهور بر این است که پل خلیج فارس 
ساخته شود، پیشنهاد شده که بخش دریایی این پل به سمت فایننس خارجی و بخش 
غیردریایی آن به منطقه آزاد و تهاتر دولتی ســپرده شود و ما هنوز به دلیل غفلت های 
صورت گرفته در خصوص تخصیص بودجه و جذب سرمایه گذار با مشکلاتی مواجه 

شده ایم اما پیگیر تحقق آن هستیم.
پیغامی خاطرنشان کرد: هر گردشگری که وارد جزیره قشم می شود بیشتر یک آفت و 
مخرب است و در واقع یارانه دریافت می کند و سودی به مردم قشم نمی رساند. مادامی 
که زیرساخت ها و مسائل اقتصادی جزیره آماده نیست، ورود گردشگر زیاد، سودمند 

نخواهد بود.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم:

مدیرکل بنیاد شهید هرمزگان،
 مدیر برتر کشور شد

اقتصاد کیش-     معاون رئیس جمهور و رئیس کل بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
کشور گفت: در ارزیابی مدیران کل بنیاد شهید استان ها عطا ناوکی جزو مدیران برتر 

و موفق شد.
در دیداری که احمد مرادی و حســین رئیسی نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس 
شورای اسلامی و عطا ناوکی مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان با قاضی 
زاده هاشمی معاون رئیس جمهور و رئیس کل بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور سه 
شنبه ۱۷ مردادماه داشتند، قاضی زاده هاشمی ضمن بیان اینکه شاهد کارهای بزرگ 
و امیدوار کننده ای در بنیاد هرمزگان هستیم عنوان کرد: در برنامه عملیاتی، فعالیت های 
بنیاد و مدیران کل استان ها توسط معاونت توسعه و مدیریت، حراست، بازرسی و 
دفتر حوزه ریاســت مورد ارزیابی قرار گرفتند که عطا ناوکی مدیرکل بنیاد شهید و 

امور ایثارگران استان هرمزگان جزو مدیران برتر و موفق مطرح شد.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان نیز با اشاره به فعالیت ها و برنامه های 
انجام شــده در دوران قاضی زاده هاشــمی افزود: در برنامه ریزی دقیقی که در ستاد 
مرکز تحت عنوان برنامه عملیاتی اجرا شــد توانســتیم اعتبارات بنیاد را چهار برابر 

افزایش دهیم.
وی گفت: اقدامات بســیار خوبی در زمینه معیشــت جانبازان زیر ۲۵ درصد، حق 
پرســتاری والدین شــهدا، واگذاری زمین و ساماندهی ساختمان های اداری شکل 

گرفت.
در ادامه این دیدار مرادی نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای اسلامی ضمن 
تشکر از رویکرد قاضی زاده هاشمی خواستار تامین اعتبار تجهیزات توانبخشی شد و 
همچنین حسین رئیسی نماینده مردم شرق استان در مجلس شورای اسلامی خواستار 

تقویت بنیاد میناب و ایجاد مجتمع فرهنگی ورزشی در شرق ستان شد.
در پایان این دیدار قاضی زاده هاشمی ضمن تشکر از حضور نمایندگان استان، قول 

مساعد دادند در خصوص انجام موارد مطرح شده دستورات لازم را صادر کنند.

اقتصاد کیش -   معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان گفت: صید ماهی شیر 
با روش گوشگیر از تاریخ ۲۵ مرداد تا ۲۵ مهرماه )۱۶OCT-۱۶AUG( به مدت دو 

ماه در آبهای هرمزگان ممنوع اعلام شد.
محمد جوانمرد بیان داشت: باتوجه به عضویت ایران در کمیسیون منطقه ای شیلاتی 
)Recofi( و همچنین بر اســاس تصمیمات و مصوبات دهمین اجلاس کمیسیون 
مذکور و اعلام ســازمان شیلات ایران، صید ماهی شیر با روش گوشگیر از تاریخ ۲۵ 
مــرداد تا ۲۵ مهرمــاه )۱۶OCT-۱۶AUG( به مدت دو ماه در آبهای هرمزگان و 

همچنین دیگر کشورهای عضو ممنوع اعلام شده است.
جوانمرد ضمن تاکید بر همکاری صیادان زحمتکش هرمزگان، در راستای اجرای هر 
چه بهتر این تصمیم ملی و منطقه ای و خود داری از هر گونه صید ماهی شیر با روش 
گوشگیر در بازه زمانی تعیین شده ،از صیادان خواست تا در کنترل و نظارت کامل بر روند 
اجرا و انجام این مهم مانند همیشه نهایت همکاری را با مجموعه شیلات استان و یگان 
حفاظت منابع آبزیان شیلات هرمزگان عمل آورند. جوانمرد افزود: کمیسیون منطقه ای 
شیلاتی )Recofi(، کمیسیونی منطقه ای برای ترغیب توسعه، حفاظت، مدیریت بهینه 

و بهترین استفاده از ذخایر زنده دریایی، همچنین توسعه پایدار آبزی پروری است.
وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران، بحرین، عراق، کویت،عمان، قطر،عربستان و 

امارات متحده عربی از مهترین کشورهای عضو در این کمیسیون هستند.
گفتنی است هرمزگان با برخورداری از ۱۹ بندر صیادی، ۲۲ موج شکن مردمی و بالغ 
بر ۳۹ مرکز تخلیه صید با حدود پنج هزار شناور صیادی و بیش از ۳۵ هزار نفر صیاد 
در قالب ۷۴ تعاونی صیادی، در سال ۱۴۰۱ با صید بالغ بر ۳۲۱ هزار تن از انواع آبزیان 

موفق به احراز رتبه اول صید کشور شده است.

معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان اعلام کرد؛

ممنوعیت صید شیرماهی با روش گوشگیر 
از ۲۵ مردادماه درآب های هرمزگان

اقتصاد کیــش-    مدیرکل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان با بیان اینکه اصلی ترین علت رسوب کالا 
در بنادر مشکلات اســنادی است، گفت: در حال 
حاضر بیش از ۷۰ درصد از ظرفیت نگهداری کانتینر 

در بندر شهیدرجایی این استان تکمیل شده است.
حســین عباس نژاد در تشــریح آخرین وضعیت 
موجودی کالاها در بندر شــهیدرجایی، اظهار کرد: 
بنادر کشور محل دپوی کالا نیست و افزایش روند 
تخلیه و بارگیری در بنادر نیازمند آن تسریع در انجام 
فرآیندهای مربوط به خــروج کالای خود از بنادر 

است.
وی ادامه داد: بروز برخی مشکلات مانند کُندی در 
عملیات تخلیه وبارگیــری کانتینرها، افزایش زمان 
انتظار کشتی ها، رسوب کالا و نظایر آن تحویل نشدن 

به موقع کالا را به بازارهای هدف به همراه دارد.
مدیــرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشــاره به 
نقش اثرگذار برخی از نهادها و سازمان های دولتی 
و غیردولتــی در روند ترخیــص کالا، تقاضا کرد: 
صاحبان کالاهای کانتینری هر چه ســریع تر نسبت 
به انجام تشریفات گمرکی و تکمیل اسناد مورد نیاز 
سایر ارگان ها برای خروج کانتینرهای خود از بندر 

شهیدرجایی اقدام کنند.
وجودی ۱۰۲ هزار TEU کانتینر کالا در بندر 

شهید رجایی
عباس نژاد از مهم ترین مشکلات عنوان شده توسط 
صاحبان عمده کالا در جلســات مشــترک با بنادر 
را تکمیل نبودن اســناد مورد نیــاز برای ترخیص 

کانتینرهای خود عنوان کرد و افزود: در حال حاضر 
موجودی کانتینر در بندر شــهیدرجایی معادل ۱۰۲ 
هزار TEU بوده که افزایش ۴۳ درصدی را به دنبال 

داشته است.
به گفته وی؛ عملکــرد این بندر در بخش تخلیه و 
بارگیری کانتینری در مدت یادشده معادل ۷۰۵ هزار 
TEU بوده که با افزایش ۱۰ درصدی نسبت به مدت 

مشابه سال ۱۴۰۱ همراه بوده است.
مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی همچنین 
نداشتن ارتباط و تبادل اطلاعات الکترونیکی دقیق 
بین گمرک و سازمان بنادر و دریانوردی، مقرون به 
صرفه بودن نگهداری کالا و کانتینر در محوطه های 
بندر شهیدرجایی نسبت به انبارهای بیرون از بندر به 

دلیل پایین بودن هزینه های انبارداری کالا را از دیگر 
مشکلات مهم در بنادر نام برد.

تعرفه نگهداری کالا در بنادر متناسب سازی شود
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان ادامه داد: برخی 
از صاحبــان کالا به دلیل نرخ پایین تعرفه نگهداری 
کالا در بنادر، ترجیح می دهند تا کالاهای خود را در 
بنادر نگه دارند، درحالی که باید تعرفه نگهداری کالا 

در بنادر متناسب سازی شود.
عباس نــژاد اضافه کرد: برخی صاحبان کالا با توجه 
به پایین بودن تعرفه نگهــداری، اقدام به ترخیص 
کالا نمی کننــد که این رویه به طــور حتم نیازمند 
اصلاح بوده و بهتر است تا در خصوص نرخ فعلی 
تعرفه های نگهداری کالا در بنادر تجدید نظر شود.

بیش از ۷۰ درصد ظرفیت نگهداری کانتینر 
در بندر شهیدرجایی تکمیل شده است

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان:

اقتصاد کیش-     رئیس مرکز جهاد کشاورزی طارم حاجی آباد گفت: بر اثر باران 
و طوفان به گلخانه ها و تأسیســات برق روســتای شهدادی حاجی آباد خسارت 

وارد شد.
شــجاع باوقار بیان داشــت: بیش از ۱۰ میلیارد تومان به تأسیســات و سازه های 

گلخانه های روستای شهدادی خسارت وارد شده است.

وی با بیان اینکه با توجه به شــروع فصل کشــت گلخانه ای در این مناطق از بیمه 
کشاورزی درخواست داریم پای کار بیاید تا گلخانه داران بتوانند به چرخه تولید 
برگردند، تصریح کرد: طوفان به شبکه های فشار متوسط برق به طول چهار کیلومتر 
خسارت وارد کرد و ۳۹ پایه برق فرو افتاد.باوقار اضافه کرد: مجموع خسارت های 

وارد شده به شبکه برق این روستا حدود هشت میلیارد تومان است.

خسارت ۱۰ میلیارد تومانی طوفان به تأسیسات روستاهای حاجی آباد
رئیس مرکز جهاد کشاورزی طارم اعلام کرد؛


